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Stuhy a prapory ve Slavíkovicích

Letos poprvé se Spolek dobré pohody rozhodl uspořádat na 1. máj odpolední pochod s přitažlivým
zakončením - opékáním buřtů v příjemném prostředí lomečku. Počasí této akci přálo, a tak se jí
zúčastnilo na šedesát dětí i dospělých. Po opékání vuřtů a příjemném občerstvení si zazpívali při
harmonice a dohodli se, že by podobných akcí mohli uspořádat více.                                                  (rr)

Sbor dobrovolných hasičů ve Slavíkovicích
si připomněl 115. výročí založení v sobotu
2. května. Při té příležitosti proběhly oslavy
svátku  sv. Floriána, patrona  hasičů, v okrese
Klatovy. Vše bylo spojené se slavíkovickou
poutí sv. Josefa Dělníka. 

Poslední přípravy začaly brzy ráno polože-
ním věnce u pomníku padlých k uctění hasičů,
kteří sbor založili a celá léta v něm dobrovol-
ně sloužili. Okolo půl deváté začaly přijíždět
první sbory s prapory, v deset se pak odebraly
na horní konec Slavíkovic. 

Po nástupu následoval slavnostní pochod.
Oslav se zúčastnilo 27 sborů, z toho 24 s his-
torickými prapory. Průvod byl tedy pěkně
dlouhý, do kroku hrála kapela Václava Gusta 
z Holýšova.  Pozornost budil speciální hasič-
ský vůz mladých hasičů z Kydlin. 

Slavnostní schůzi zahájil František Křesťan,
starosta OSH ČMS Klatovy.  Zaznělo mnoho
projevů hostů, mezi kterými byl Jan Rayser,
velitel HZS Klatovy, Jiří Petrželka, starosta
OSH Domažlice či Jaroslav Šlachta,  starosta
obce Černíkov.        Pokračování str. 3

Prvomájové odpoledne ve Všerubech
Houby v květnu

Najít krásnou, zdravou, velkou bedlu jedlou 
a košík klouzků se v květnu podařilo Josefu
Hasovi a Libušce Laufkové ze Stanětic        (hh)   

Slavnostní uvazování pamětních stuh ke 115. výročí SDH Slavíkovice.                                               (sh)



Dotkne se hospodářský útlum našich záměrů?
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Sto sedmdesát tři klientů Pečovatelské 
služby ve Kdyni se může scházet v nových
prostorách.

Otevření rekonstruovaných místností v Sokol-
ské ulici v suterénu sídla pečovatelské služby
bylo slavnostní záležitostí. Jde o bezbariéro-
vou místnost s kuchyňkou a  sociálním záze-
mím, kde je možné pořádat schůzky, přednášky
a malé oslavy. 
"Naši klienti se chtějí jen tak podomácku sejít,
popovídat, posedět, uvařit si kafíčko. Takto jim
to plně vyhovuje,“ vysvětlila důvod premiéro-
vého svátku vedoucí pečovatelské služby
Jaroslava Ducháčková. 
Jejich rekonstrukce přišla radnici na více než
dvě stě tisíc korun. Jde o dlouho očekávanou
událost, která ovlivní společenský život jak kli-
entů pečovatelské služby, tak starších a zdra-
votně postižených občanů. 

Sylva Heidlerová

Česká republika byla jednou ze tří vyspělej-
ších států, které se vyhnula finanční krize ban-
kovního sektoru. Stát nemusel vydávat desítky
a stovky miliard na ochranu vkladu klientů
bank a pojišťoven. Vzhledem k vývozní orien-
taci naší ekonomiky bylo však jasné, že
finanční a posléze hospodářské problémy 
v USA i mnohých evropských zemích se musí
promítnout do hospodářského poklesu i u nás.
Velké dopady zaznamenal přitom celosvětově
automobilový průmysl. Ani zaměstnanecké
příležitosti ve Kdyni nezůstaly tímto vývojem
ušetřeny. Nikterak nás tato situace netěší. 

Hospodářský cyklus se však nedá ošálit.
Jeho součástí je bohužel i doba ekonomického
poklesu. Věřme, že hospodářský útlum bude
překonán, i když by bylo přehnaným optimis-
mem očekávat nějaké velké hospodářské
nárůsty v nejbližší době. Pokusy vlád, nějak
výrazně tento vývoj ovlivnit, jsou značně pro-
blematické. Jedinou možností je nezvyšovat
zbytečné náklady zaměstnavatelů a naopak
podmínky pro podnikání výrazně zlepšit. 

Žijeme však také v prostředí hodně ovlivňo-
vaném sociálním inženýrstvím a byrokracií ze
strany Evropské unie. Stejně tak různé lobbis-
tické zájmy nejsou příliš nakloněny trendu
zjednodušování podmínek svobodné aktivity. 

Politici se v dobách hospodářských krizí
rádi zviditelňují. Slibují na všech stranách 
a výsledkem bývá ještě daleko větší útlum.
Minulá a pravděpodobně i současná "úřednic-
ká" vláda byla a bude v takových aktivitách
střídmější, což je jedině dobře. Stát se dostává
i přes dvou a půlletou léčebnou kůru finančně
stále do větších problémů, což samozřejmě
začínají pociťovat i obce. 

Nikdy jsem během své komunální aktivity
nespoléhal na to, že příjmy města budou růst
do nebe. Stejně jsem tak činil bez ohledu na
kritické připomínky opozice i na kraji. Jinak
by sotva současní krajští radní mohli byť jen

uvažovat o výstavbě nové nemocnice v Kla-
tovech.

Ale zpátky ke Kdyni. My jsme jen v přípa-
dech nejvyšší nutnosti používali úvěrové 
prostředky, ačkoliv nabídek bylo vždy dosta-
tek. Mnohé investice, např. do silnic nebo
chodníků, mají výrazný vliv na kvalitu život-
ních podmínek. Nežijeme v padesátých letech
minulého století. O nějaké bezprostřední eko-
nomické návratnosti však můžeme těžko
hovořit. Jiné je to s byty či třeba centrálním
vytápěním. Tam lze alespoň v mezích platné
legislativy o nějaké, byť dlouhodobé, návrat-
nosti uvažovat. Zkrátka vzhled města je na
místě primárně řešit z vlastních peněz. 

Zkušenost Kdyně ukazuje, že to lze.
Koneckonců opravy náměstí, ale i rekonstruk-
ce mnohých a dokonce dnes i krajských silnic
jsme financovali pouze z vlastního. Neza-
dlužili jsme město a tudíž můžeme reálně uva-
žovat o využití evropských peněz. Pro nás není
v realizaci investičních záměrů ani tak omezu-

jící přechodný pokles daňových výnosů jako
spíše sílící politizace regionální veřejné 
správy.

V dobách levicových vlád skutečně ve zvý-
šené míře platila pravidla politické korupce.
Tento problém zná každý starosta. Dnes ovlá-
dá levice regionální samosprávu a situace je o
to horší, že na úrovni krajů zůstává situace pod
menší mediální kontrolou. Kolem dotací vždy
panovala řevnivost. Nejslyšitelnější vždy
bývají ti, co si bez dotací nedokáží jakýkoliv
rozvoj obcí představit. Dnes se jim dostává
sluchu i na akce čistě marginálního významu. 

Přechodný pokles daňových výnosů neohro-
zí dostavbu ani provoz centra vodní zábavy.
Stejně tomu je i v případě stavby budovy
Masarykovy základní školy. Zde musím speci-
álně připomenout, že ani výstavby dětského
hřiště. 

Velmi intenzivně připravujeme rekonstrukci
objektu Sokolovny. Rychlost rekonstrukce je 
v tomto případě skutečně závislá na získání
evropských peněz. Dobrým projektem ovlivní-
me bodové hodnocení žádosti. Ostatní je ve
hvězdách. Uvidíme. Rozhodně se ozveme,
pokud by z nějakých nejasných důvodů byla
řádně obodovaná žádost  odsunuta. 

Jsme připraveni se vyrovnat s poklesem
daňových příjmů. Nechceme zatěžovat občany
zvyšováním daně z nemovitostí či poplatků 
z důvodu poklesu příjmů. Nejen občané, ale 
i obce jsou propojeny s ekonomickou situací 
a musí nést také náklady. Jinak to nelze.
Povykem se v tomto případě nic nespraví.
Víme, že Kdyně je na takovou situaci dlouho-
době připravena, a nemíníme v žádném 
případě slevovat z naplnění svých záměrů ani
doplňovat příjmy města na úkor občanů.           

Ing. Vladislav Vilímec, 
místostarosta města Kdyně

Oslavy po sousedsku

Na premiéru společenských prostor přišel mezi
první návštěvnice starosta Jan Löffelmann.

V sobotu 9. května proběhla soutěž našeho
hasičského okrsku Dlažov.  Zúčastnilo se jí
všech šest družstev, a tak byla dobrá konku-
rence. 

Začalo se štafetou a naše družstvo SDH
Slavíkovice bylo na prvním místě společně 
s  SDH Soustov se shodným časem 66,44 s.
Pokračovalo se požárními útoky, my jsme
nastupovali jako čtvrtí v pořadí,  bohužel došla
před naším pokusem voda a my jsme museli
asi 25 minut čekat, ale přesto jsme skvělým
časem  39,4 s dokázali zvítězit, a to i v celko-
vém pořadí. 

Stalo se tak poprvé  od našeho  přestupu do
okrsku Dlažov, a tak byla naše radost ohrom-
ná. 

Jsem rád, že jsem byl v tomto družstvu,
které dosáhlo na celkové první  místo a děkuji
všem členům družstva za  vzornou reprezenta-
ci našeho sboru dobrovolných hasičů.

Velitel SDH Slavíkovice, 
Jiří Vogeltanz

Slavíkovice zvítězily
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Stezka využije zapomenuté cesty

Soutěž se konala v ideálním prostředí pro tento sport, a to ve sportovním areálu Na Kobyle ve
Kdyni. Pořadatelé Sboru dobrovolných hasičů Kdyně zvládli vše na výbornou.
Pořadí družstev: 1. SDH Prapořiště, 2. SDH Všeruby, 3. SDH Kdyně
Překážky: 1. Viktor Bosák, 2. Marek Tauer, 3. Tomáš Jankulík                                     (OU Němčice)

Fotbalový turnaj v Mezholezích

Okrsek č. 9 bojoval na Kobyle

Město Kdyně úspěšně obstálo v programu přeshraniční spolupráce Cíl 3 Česká republika -
Svobodný stát Bavorsko 2007 - 2013. 

Projekt Spojovací cyklostezky k mezinárodní cyklotrase č. 3, který se týká vybudování úseků
Smržovice  - Dobříkov, Dobříkov - Hluboká, Hluboká - Brnířov a Kdyně - Starý Dvůr, bude spo-
lufinancován z prostředků tohoto programu v částce 85 % uznatelných nákladů.

Samotný projekt využívá původní, mnohdy již zapomenuté, cesty podél komunikace I. třídy -
silnice I/22, která s ohledem na provoz nemůže být vyznačena jako cyklotrasa. Může být pouze
křížena v místě křižovatky s dostatečným rozhledem. Dojde tak nejen k důležitému propojení stá-
vajících cyklotras, ale zároveň se podstatně zvýší bezpečnost cyklistů a také chodců, neboť zde
dosud nebyla ani jiná možnost než volit silnici I. třídy.

Stavební práce se blíží k závěru a slavnostní otevření bude v sobotu 20. června v rámci akce Na
kole z Čech do Bavor, kam vás všechny srdečně zveme.                                                        (red)

Dokončení ze str. 1
Pro nás byl nejcennější vstup Jana

Kumpána, místopředsedy hasičské Ústřední 
a kontrolní rady, který nám na konci svého
projevu předal  vzácné 115 let staré zakládací
listiny a dokumenty z počátků sboru. 

Všechny zaujala ukázka  slaňovacích a zá-
chranných prací lezců profesionálních hasičů
HZS Klatovy. Po obědě začal Pouťový pohár 
v požárním útoku. Úvod zajistil sbor mladých
hasičů z Kydlin ukázkou zásahu speciálně
vyrobeným hasičským autíčkem, za který skli-
dil zasloužený potlesk. Vlastní soutěž proběhla
dvoukolově, přičemž rozhodoval lepší čas 
v libovolném kole. Zvítězilo družstvo SDH
Velenovy, druzí byli Miletičtí a třetí Soustov.
Naše družstvo obsadilo kvůli dvěma chybám
páté místo. Po nástupu byly předány poháry 
a ceny. Po rozchodu se všichni přesunuli do
stanu, kde vyhrávala skupina Classic.

Závěrem chci  všem  poděkovat  za účast 
a podporu,  našim hasičům  i  jejich ženám  za
odvedenou práci, počasí bylo na naší straně 
a tak si myslím, že se celé oslavy povedly.        

Jiří Vogeltanz, velitel  SDH Slavíkovice

Stuhy a prapory...

Pátý ročník fotbalového turnaje začal 9. května hodinu po poledni v Mezholezích.  Zúčastnila se
čtyři mužstva, a sice Mezholezy, Úsilov, Ferdás group a  Kdyně.  Vítězství obhájilo mužstvo ze
Kdyně. Počasí  sportu přálo, každý hráč dostal občerstvení a každé mužstvo věcnou cenu. Po skon-
čení turnaje a vyhlášení výsledků následovala volná zábava v obecní společenské místnosti.  

Sbor dobrovolných hasičů Běhařov nema-
lou měrou pomohl na oslavách ve Slaví-
kovicích, a to nejen při organizaci celé akce.
Hasiči se zapojili do slavnostního průvodu 
a pouťového Poháru, kterého se zúčastnily
hasičské sbory z klatovského a domažlic-
kého okresu.                                           (r)
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Členové  Sboru dobrovolných hasičů 
z Němčic v počtu 10 členů již sedmý rok
provádí jarní úklid příkopů v katastru obce.
Věcí odhozených do příkopů, tedy na nepo-
volená místa, bylo "jen" na 2 přívěsy za
osobní auto, což je lepší výsledek než v
minulých letech. Hasiči vzkazují všem pro-
jíždějícím, vzpomeňte si kam patří odpadky,
nedělejte v okolí nepořádek a neničte příro-
du. Několik dnů před touto akcí se jakýsi
"milovník přírody" pokusil založit nové
skládky v katastru Němčic, ale díky Policii
ČR ze Kdyně byl zavčas odhalen a donucen
odpadky převést tam, kam patří, tj. na sklád-
ku Lazce.

Jako každý rok pořádalo Sdružení
rodičů a přátel školy Všeruby dětský den, ale
tentokrát čekala na malé účastníky velká
změna. Místo tradičních soutěží na fotbalo-
vém hřišti si vyzkoušely svoje dovednosti při
Pohádkové cestě, která je zavedla do příjem-
ného prostředí lomečku u vodárny. Zde obdr-
žel každý dětský účastník limo a párek a rád
si odpočinul ve stínu zdejších stromů.

Obec Běhařov obdržela dotaci 
z Programu rozvoje venkova ČR a to na
obnovu komunikací, infrastruktury a veřej-
ného prostranství, výsadbu zeleně a nákup
techniky na údržbu, a to ve výši 4 923 742,-
Kč. Z této částky se bude podílet 8 % obec 
a 92% Státní zemědělský intervenční fond. 

Firma Baobab provedla v Koutě na
Šumavě revizi památných stromů. Lípa u
zámku byla navržena jako památný strom.
Obec získala na její úpravu dotaci. Lípa bude
památně ošetřena začátkem června.

Kdyňsko se uchází o dotace 
z Programu rozvoje venkova, osa IV. LEA-
DER, do 2. výzvy. Ze Sdružení obcí Kdyň-
ska byly podány tři projekty, celková výše
dotace: 1 596 271 Kč. Koloveč - Dětské hřiš-
tě 529 411,- Kč, Mrákov - Rekonstrukce dět-
ského hřiště 334 665,- Kč a město Kdyně -
Výstavba občanské vybavenosti v návesním
prostoru obce Dobříkov 732 195,- Kč.
Celkem se sešlo 19 projektů, které žádají
dotace ve výši 15 195 201,- Kč. Přidělena
bude částka cca 9 500 000,- Kč. Největší
zájem je o čerpání prostředků z fiche č. 4 -
Zlepšení kvality života na venkově.

Květnovou nedělí začal pro všechny
věřící svatý týden, který začíná svěcením
kočiček. Tradici dodržují i ve stanětickém
kostele sv. Kunhuty. Ratolesti jara před 
kostelem posvětil místní farář František
Kaplánek. Po vyslechnutí modlitby, která se
k tomuto svátku váže, se všichni odebrali
zpět do kostela, kde byla sloužena mše svatá. 

O vzniku celostátní sítě pro venkov se
hovořilo na semináři Školy obnovy venkova
v Úborsku. Síť umožní snazší přístup k infor-
macím. Partneři mohou vyslovovat požadav-
ky na provedení analýz či studií, které jsou
potřebné pro rozvoj venkovského prostoru.
Návrhy jsou posuzovány a schvalovány cent-
rálně na MZe. V rámci Sítě mohou být orga-
nizovány a částečně financovány studijní
cesty po republice za projekty ukazující pří-
klady dobré praxe. Mohou být zajištěny ško-
lení, semináře a workshopy. 

Víte, že...Víte, že...Mrákov pozval na dvě stě seniorů

Obecní úřad a Sbor pro občanské záležitosti v Mrákově uspořádaly v neděli 17. května velmi
zdařilé setkání seniorů. Tato akce se konala v sále kulturního domu ve Starém Klíčově a na setká-
ní seniorů byly pozvány ženy narozené v roce 1951 a muži narozeni v roce 1949 a starší. Účast
byla překvapivě vysoká, sešlo se 193 seniorů. Setkání zahájil pan Josef Janeček, starosta obce,
který také přítomné krátce seznámil s děním v obci. Pro seniory byl připraven kulturní program.
Nejdříve své vystoupení předvedl Chodský soubor Mráček a potom vystoupily děti ze ZŠ Mrákov.
Po malém občerstvení hrála klatovská hudba Hubertka. Překvapením bylo obdarování nejstaršího
muže a ženy, kteří se setkání zúčastnili, krásným obrázkem, který namaloval pan Karel Mařík.
Jsme rádi, že se setkání líbilo a senioři se mohou těšit na další setkání.                            OU Mrákov  

Několik stovek lidí na kolovečském náměs-
tí se sešlo v poledne 2. května, aby uctily
památku obětí 1. a 2. světové války položením
věnců u památníků českých a amerických
vojáků. Jako host se slavnosti účastnil posla-
nec a místostarosta města Kdyně Ing.
Vladislav Vilímec, který společně se starostou
Ing. Václavem Perglem ve svém vystoupení
zavzpomínal na ty, kteří za nás všechny oběto-
vali své životy. Mažoretky, country kroužek ze
ZŠ Koloveč a několik desítek vojenských
vozidel Militari Car Clubu Plzeň vytvořily
příjemný program. Hospoda U Lišáka podáva-
la občerstvení, sluníčko se na všechny smálo,
tak co víc si přát. Děkujeme všem za účast.      

Jana Peclová, místostarostka obce Koloveč  

Důstojné dny osvobození v Kolovči
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Kuželkáři oslavují právem

Kdyňští kuželkáři mají co oslavovat. Dva
tituly mistrů kraje a titul mistr okresu se po
skončení sezóny stěhují do Kdyně. Kdyňské
"A" družstvo si v samém závěru sezóny zajis-
tilo první místo v tabulce, když po dramatic-
kém průběhu utkání na domácí kuželně zdola-
lo svého soupeře z Havlovic. Jediný bod tak
rozhodl o prvenství kdyňského družstva před
druhým Újezdem sv. Kříže. Od podzimu tak
bude kdyňské "Áčko" opět po několika letech
startovat v západočeské divizi. Svoji soutěž
vyhrálo po výborných výsledcích v jarní části

také družstvo B, které bojovalo v okresním
přeboru Domažlice. Od podzimní části nového
ročníku budou "Béčkaři" po dlouhých letech
měřit svoje síly v mistrovství Plzeňského
kraje. Družstvo dorostu navázalo na loňské
dobré výsledky a titul mistr Plzeňského kraje 
i v letošním roce dorostenci obhájili. Výborné
výsledky předvedli kdyňští hráči i v soutěžích
jednotlivců. Získali hned tři tituly Mistra kraje,
na mistrovství ČR je proto ve svých kategori-
ích bude reprezentovat Jan Lommer, Viktor
Pytlík a Jaroslava Löffelmannová.              (red)

Tenisový oddíl TJ Sokol Kdyně oznamuje všem zájemcům o tenis z řad mládeže, že v termínu
od 17. do 21. srpna pořádá na kurtech ve Kdyni týdenní tenisové soustředění pro mládež.
Soustředění bude probíhat pod odborným vedením kvalifikovaných trenérů.

Tréninky budou probíhat denně v čase od 9:00 do 16:00 hodin a budou zahrnovat 6 výcviko-
vých hodin s polední přestávkou. Soustředění bude zaměřeno na výcvik tenisu a bude vhodně
kombinováno s celkovou sportovní přípravou. Začátečníkům bude připraven samostatný program.
Cena za kurz je 700,- Kč. Přihlášky s úhradou poplatku je nutné vzhledem ke kapacitním mož-
nostem a potřebě technického zajištění soustředění podat do 30. června.

Bližší informace na tel. 724 179 417 (J. Pavlica).            Výbor tenisového oddílu TJ Sokol Kdyně

Tenisový camp pro mládež

Kdyňští se sešli, aby své úspěchy zhodnotili a  oslavili. Zavítal mezi ně i starosta Jan Löffelmann.

Tenisovou čtyřhru v krásném počasí hráli v Němčicích. Vítězné pořadí na prvních čtyřech mís-
tech:  1. Jaroslav Polák - Petr Moule, 2. Michal Drozda - Zdeněk Fliegl,  3. Václav Huta - Kamila
Hutová 4. Viktor Bosák - Jan Král

Již druhým rokem Správa a údržba silnic se
sídlem v Domažlicích odklízí ve Staněticích
zametacím vozem z krajů vozovek drť ze zimní-
ho posypu. Letos již největší nánosy drtě skli-
dila, ale zima se ještě nechtěla vzdát své vlády,
a tak úklidový vůz vyjel ještě jednou, za což
samozřejmě patří Silnicím velký dík, protože
místní lidé na tak velkou ochotu nebyli zvyklí.

Obyvatelé, kteří bydlí přímo u silnice, muse-
li a musejí celou zimu uklízet posyp sami, pro-
tože kdyby čekali až do jara, kdy vyjede úkli-
dový vůz, měli by zanesené kanály, do oken by
odlétávaly kamínky od rychle jedoucích aut.

Každý si jistě dovede představit další a další
nevýhody, které z toho vyplývají. Jednoduše
řečeno, tím, že na jaře Správa a údržba silnic
posypovou drť sklidí, se situace ve Staněticích,
Oprechticích a Hříchovicích neřeší. Jsme ve
čtyřistaosmdesáti dvou metrech nadmořské
výšky, v okolních vesnicích doslova pod námi
se solí a do těchto tří vesnic, kde se hází štěrk,
se nedostanou přes zimu ani vozy zemědělské,
natož vozy odvážející recyklovatelný odpad 
z kontejnerů. 

I přes vstřícné kroky SÚS se lidé ve zmíně-
ných obcích stále ptají, dočkají-li se posypu
solí v zimních měsících, tak jako v okolních
vesnicích. 

Zastupitelka OÚ Zahořany, 
Hoffmannoná Hana

Zamyšlení zastupitele

Dopoledne v Mateřské škole Kdyně,
Dělnická 35. 

Zvuk sirény hasicího vozu vytrhl děti i učitel-
ky z každodenního běhu mateřské školy. Všichni
se přesunuli na školní zahradu a sledovali rychlý
zásah hasičů, kteří "zachraňovali chlapce, jenž se
zranil" a poskytli ošetření. Děti si zahrály na hasi-
če, hasily proudnicemi, hlavu měly chráněnou
přilbami a plně se vžívaly do rolí. Na závěr si 
v hasičské zbrojnici prohlédli zásahovou techni-
ku.  Za prima dopoledne děkujeme SDH Kdyně, 
a to zejména starostovi A. Váchalovi, M.
Sladkému, P. Marešovi a M. Mikušovi.                 

Kolektiv MŠ
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Už osmačtyřicet kompletních řemeslných
dílen může obdivovat návštěvník letošní, již
15. sezóny, rodinného muzea v Kolovči,
jehož dějiny se začaly psát v sedmdesátých
letech 20. století. Tehdy se hrnčíř Rudolf
Volf rozhodl shromažďovat staré hodiny, 
z této kolekce je nejstarší kovaný věžní stroj
z roku 1720.

"Dnes už vystavujeme zhruba sedm tisíc
exponátů," ohromil v květnu, při slavnostním
otevření posledních čtrnácti expozic, jeho syn,
majitel Muzea techniky a řemesel, Martin
Volf, který mezi sbírkami zaměstnává celou
rodinu. Řídit a rozšiřovat soukromé muzeum
však neznamená jen exponáty získat a vysta-
vit. Věci jsou často ve špatném technickém
stavu a jejich oprava znamená desítky hodin
práce a studia v odborné literatuře. 

Předměty svou historií upoutají samy o
sobě, avšak kombinace Martinova žertovného
a erudovaného výkladu většinou zaujme i ty,
kteří vývoji techniky až tak neholdují. Kromě
muzejních a vypravěčských schopností nemo-
hou Volfovi zapřít ani hrnčířskou tradici saha-
jící až k roku 1785. Tehdy Lambert Volf zalo-
žil dílnu, do níž v rámci prohlídky můžete
nahlédnout. Podobně jako šest generací před
nimi tu Volfovi - otec, matka a syn - na hrnčíř-
ských kruzích vyrábějí kolovečskou keramiku,
jež v nepřeberných variacích na místě prodá-
vají. 

Dnešní rozšíření a uspořádání expozice se
chystalo půldruhého roku. "První rok jsme
budovali prostory, druhý rok stěhovali před-
měty z depozitáře," vysvětluje Martin. 

S přibývajícím počtem kusů je prohlídka
stále náročnější na čas, udržení pozornosti
návštěvníků i pracovní režim Volfových. Při
větším návalu se zapojí celá rodina, takže pro-
chází několik skupin najednou. Stejné pozor-
nosti se dostane jak ojedinělým návštěvníkům,
tak celým zájezdům. "Někdy se bojím, že mi
zradí hlas," svěřuje se Martin, který provází s
obdivuhodným elánem a důvtipnými průpo-
vídkami. Málokdy se dá přesvědčit, aby hosta
nechal čekat na větší skupinku. Současný
systém proto ponechává třetinu expozice
návštěvníkově fantazii, výklad by postrádal

smysl. Například atrapa zavedeného koloniálu
z roku 1930 pamětníky spolehlivě navrací do
tehdejšího hokynářství.  

"Každá dílna je kompletně zařízena veške-
rými nástroji, které řemeslník v dané profesi
potřeboval a užíval. Kdyby k nám přišel
odborník, mohl by si sednout a rovnou začít
pracovat, ať už se jedná o holiče, knihaře, řez-
níka, zubaře, hospodského, vlásenkáře, včelaře
či promítače," vypočítává průvodce, správce a
majitel v jedné osobě. "Určitě bych dosáhl
počtu padesáti řemesel, stále je co vymýšlet.
Ještě tu nemáme zastoupeno to nejstarší …"
nakažlivě se směje Martin Volf. 

Poprvé jsou ve sbírkách muzea rovněž
exponáty rozličných a velmi důmyslných pastí
na myši, ale také želez a dalších lapačů na nej-
různější druhy zvěře. Nejvzácnějším přírůst-
kem je prý samostřílné zařízení z konce 
18. století, které se používalo k lovu vlka.
Většina technických a řemeslných exponátů
pochází z období 1850 - 1950. Historie elekt-
rotechnických kousků má původ ve druhé
polovině dvacátého století.     Sylva Heidlerová

Kde o minulosti vyprávějí řemesla

8.30 - 12.00 Zápis rodáků obce (přístavba ZŠ)
8.30 - 15.00 Výstava o historii a současnosti obce Koloveč (přístavba ZŠ)

10.00 - 11.00 Mše svatá (místní kostel)
Areál ve staré cihelně
12.00 - 13.00 Vrchovanka - koncert
13.00 - 14.00 Oficiální přivítání rodáků starostou obce s doprovodným programem
14.00 - 15.00 Muerta mente - koncert 
15.00 - 17.30 Přemílání starých bab na mladá děvčata v kolovečském mlýnu - lidová hra
U restaurace Sauna v Kolovči
19.00 - 01.00 Malá muzika Nauše Pepíka - taneční zábava
Areál ve staré cihelně
19.00 - 21.00 Ozzy Osbourne revival - koncert
22.00 Sonet - taneční zábava
Info: obec Koloveč, tel.: 379 494 222, e-mail: obec@obeckolovec.cz, www.obeckolovec.cz

Sraz rodáků a přátel s přemíláním bab
v divotvorném mlýnu 8. srpna v Kolovči

V hokynářství pózuje mladá paní Volfová, která svého manžela v průvodcovství zastupuje.

Martin Volf je vynikající vypravěč i recesista.
Na snímku čte vlastní průvodcovské zážitky.
Tentokrát se zaměřil na nenechavé děti. Vlevo
starosta Václav Pergl.  

Tenisový oddíl TJ Sokol
Kdyně oznamuje

Po delší době zahájil tenisový oddíl ve
Kdyni opět pravidelné tréninky pro mlá-
dež. Budou se konat vždy v pátek od 15. 00
do 17. 00 hodin. V případě úspěchu, dle
počtu účastníků a časových možností tre-
nérů, by bylo možné rozšířit výuku i na
další den v týdnu. V každém případě budou
tréninky probíhat až do letních prázdnin, 
v nichž připravujeme týdenní soustředění
zakončené turnajem pro všechny účastní-
ky. Úplní začátečníci budou mít samozřej-
mě jiný režim výuky i soustředění.



Na setkávání umělců na Klenové, v Plzni,
Ústí nad Labem, Praze a Furth im W. naváže
IV. mezinárodním sympoziem město Kdyně.

Pod vedením umělkyně Milady Hynkové se
uskuteční ve dnech 29. 6. - 5. 7. pracovní set-
kání významných českých a německých osob-
ností v ateliéru ARADECOR ve Kdyni. 

Celý projekt zahájí 29. 6. v 11 hodin staros-
ta Jan Löffelman. Kromě práce v ateliéru čeká
účastníky sympozia výlet do kláštera v Kladru-
bech a procházka na Herštejn.  

Pozvání přijali Květa Monhartová - před-
sedkyně Unie výtvarných umělců plzeňské
oblasti, Pia Mühlbauer - výtvarnice SRN,
Michael Rittstein, profesor AVU Praha,
Václav Sika - výtvarník, vedoucí Galerie bra-
tří Špillarů, Anna Wheil - výtvarnice SRN.
Výsledky jejich týdenní práce budou k vidění
od 20. září do 30. října 2009 v prostorách
Muzea příhraničí ve Kdyni.                     (IC)

IV. mezinárodní sympozium ve Kdyni
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Beseda se spisovatelkou Marií Korandovou 
Turistické informační centrum města Kdyně Vás zve na besedu se spisovatelkou Marií

Korandovou o nové knize Všerubský doktor se vrací. Beseda spojená s autogramiádou se
uskuteční dne 15. července v 17.30 v sále Muzea příhraničí ve Kdyni. 

Proběhne za účasti Vlasty Noskové, vydavatele PhDr. Marty Ulrychové nebo prof. Viktora
Viktory.  Spisovatelka Marie Korandová, vlastním jménem PhDr. Marie Majtánová, CSc., v sou-
časné době žije a tvoří v Bratislavě, její kořeny však sahají na Chodsko do Stráže u Domažlic.
Možná až nezvykle plodná autorka, která co rok vydá knihu se ve své tvorbě často vrací do rod-
ného kraje. Připomeňme si tituly jako: Zahrada pod kulatou věží, Plzeňské předjaří, Stráž -
nejmenší privilegovaná ves domažlických Chodů, Pročpohádky - Lidové legendy Chodska,
Chodské pověsti a legendy, Chodové v pověstech, její bibliografie zahrnuje i řadu dětských knih.
Ve svém románu Všerubský doktor se vrací se zaměřuje na v dnešní době poněkud opomíjenou,
ale přesto významnou osobnost regionu, lékaře, porodníka, literáta a amatérského historika, který
se velmi podrobně věnoval kozinovské při, Georga Leopolda Weisela. Za svého života byl velmi 
váženou osobností v regionu, muž širokého rozhledu a osvícenec.  Marie Kobesová TIC Kdyně

Veselé obrázky je název připravované
výstavy v Muzeu příhraničí ve Kdyni výtvar-
nice Kornelie Němečkové. 

Kornelie Němečková se narodila 5. červen-
ce 1932 ve Vsetíně. V letech 1949 - 1953 stu-
dovala na Umělecko - průmyslové škole ve
Zlíně. Nyní trvale žije a pracuje v Praze.
Vystavovala často s manželem, sochařem
Zdeňkem Němečkem, i samostatně v mnoha
evropských a světových metropolích. Je
zastoupena ve veřejných a soukromých sbír-
kách v Evropě, Asii, Austrálii a Severní
Americe. Její tapiserie, textilní koláže a vystři-
hovaná grafika zdobí interiéry mnoha veřej-
ných institucí. Vytvořila animované filmy,
znělku Zpívánek, poštovní známky. 

Ačkoli autorka žije v Praze, v její tvorbě je
velmi patrný nepomíjející zdroj inspirace, kte-
rým je rodné Valašsko. Ze všech prací zhoto-
vených s neobyčejnou sebejistotou a lehkostí
dýchá atmosféra valašských vrchů. Křehounké
postavičky a figurky jako by byly vytvořeny 
z valašského kroje.

"Vystřihování Kornelie Němečkové je vlast-
ně dlouhým, živým rozhovorem. Slyšíme 
v něm povídání o našich láskách a marnivos-
tech, o přáních a možnostech jejich naplnění, 
a to jednou s ironií, přiostřenou nůžkami, jindy
jenom tak, samozřejmě, jak jde život. Vždycky
však upřímně a bez předpojatostí, s vírou, že
pokud svět, ve kterém žijeme, není dobrý tako-
vý, jaký je, lze vždycky doufat, že bude lepší.
A tak patří k umění Kornelie Němečkové
dobrá pohoda a ji provázející pocit radosti."

(PhDr. Dalibor Malina) 

VESELÉ OBRÁZKY
KORNELIE NĚMEČKOVÉ

Co se  dě je  v  infocentru

VVVVýýýýuuuukkkkaaaa   nnnněěěěmmmmčččč iiiinnnnyyyy   
vvvv   mmmmuuuuzzzzeeeeuuuu

Společnost AgAkcent nabízí pokračování
kurzů německého jazyka pro začátečníky.

Info na tel. 379 413 555, 602 168 171,  
e-mail: infocentrum@kdyne.cz

Žáci výtvarného oboru Základní umělecké školy ve Kdyni pořádají od 1. - 31. červen-
ce prázdninovou výstavu v prostorách synagogy ve Kdyni.  Výstava pod názvem "Cesty",
předvede výběr prací s touto tématikou za poslední školní rok.
 Umělkyně Milada Karez vystoupí  11. června ve kdyňské synagoze. 

Zveme nejen milovníky hry na kytaru. 

Pozvánka do kdyňské synagogy

16. 6. - 6. 7.  Kdyně, Muzeum příhrani-
čí,  Výstava ke 140. výročí Sokola ve Kdyni,
dobové fotografie, plakáty, kroje, sokolský
prapor a jiné zajímavosti 

Kdyně a Kdyňsko má nově svůj profil na
facebooku, všichni fandové této sociální sítě
mají možnost mezi své přátele zařadit i Kdyni. 

V událostech naleznete program chystaných
akcí včetně fotek a videí. Tento profil je všem
otevřen, a tak není problém, abyste i vy na něj
přispívali svými postřehy, videi, fotografiemi 
a případnými typy na různé akce ze Kdyně 
a okolí. V neposlední řadě se můžete seznámit
také se spoustou zajímavých lidí a dozvědět se
hafo novinek.                                          (IC)

Najděte Kdyni
na facebooku!

INFORMACE PRO PAMĚTNÍKY.
v pátek 12. června 2009 od 14. 30 h

Promítání v Muzeu příhraničí.
Události v dnešní ulici Americká (dříve
Herštýnská, Wilsonova, atd.)        (IC)



Obecní  Pepíček ve Kdyni

Každý někdy slyšel něco o "obecním
Pepíčkovi". Připomeňme si tuto zajímavou 
a významnou osobnost našeho města. 1. února
1879, tedy před 130 lety, se ve Vídni v Rakousku
narodil budoucí profesor Antonín Zoglmann.
Jeho děda, kovář, působil ve Všerubech a pozdě-
ji ve Kdyni. Bydlívali v některém z domků vlevo
od radnice (snad čp.156) na náměstí. Časem se 
s dcerou přestěhovali do Vídně. Tam se malý
Antonín narodil. Ve čtyřech letech mu zemřela
matka na tuberkulózu a dva roky nato i děda. 

Byl tedy poslán z rozhodnutí úřadů "šupem" do
domovské obce své matky do Kdyně. Ve Kdyni
se už o jeho příjezdu vědělo, a tak postávali "zvě-
davci" v Bráně (dnešní Masarykova ul.) a čekali,
až malého Toníka přiveze četník bryčkou 
z Domažlic. Tam s přestávkami přicestoval 
s doprovodem vlakem až z Vídně. Kolem krku
měl zavěšenou tkanici s kulatým žlutým plíškem,
kde bylo vyryto jméno a číslo 1087/183. Tak byly
"cejchovány" děti jako nalezenci, které měly být
dopraveny, do domovských obcí svých matek.
Bylo to v srpnu 1885. Jeho celým majetkem bylo
oblečení, sestávající z ústavního prádla a šatů
tmavomodré barvy, dlouhých kalhot, pod kolena
sahajícího kabátu a velké ploché čepice. Vše
páchlo silně naftalínem. V ruce držel opotřebova-
ný kufřík obsahující pár drobných věcí oblečení,
matčiny modlitební knížky vytištěné švabachem 
s vloženou její podobiznou a něco drobných. 
Četník ho přivedl až na radnici. Nikdo ho

nechtěl, a tak byl dán po domluvě za plat 33 krej-
carů za den z obecní pokladny postřihačce
Kubátové, chudé ženě, která se mu stává oběta-
vou, vpravdě skutečnou matkou. Jeho matka
Kubátová (jak ji v knize nazývá) byla ve skuteč-
nosti Karolína Blažková (rodem Braunová z ná-
městí čp. 8 *27. 3. 1830 - †25. 4. 1909, patrně tak
vznikl pseudonym Felix Blažek). Bydlívala 
v Herštýnské ul. čp. 169. Dnes domek nenalezne-
te, byl pro špatný stav v r. 1998 zbourán. 

Provázen trpkým osudem sirotka, vychodil
obecnou školu a za pomoci učitele Jiřího Pelnáře
a kdyňského děkana Msgre. Josefa Kavale
(*1860 - †19. 8. 1938, kdyňským děkanem od 1.
7. 1904 do r. 1928), protože se výborně učil, jde
studovat na domažlické gymnáziu. Živí se kondi-
cemi a je podporován ve studiu milosrdnými
dobrými lidmi. Po úspěšném absolvování gymná-
zia pokračuje na filozofické fakultě univerzity 
v Praze. Studuje filologii. Po dokončení studií

nastupuje jako učitel v Domažlicích, později 
v Chrudimi. V r. 1908 se stává profesorem 
v Rokycanech. V letech 1914 - 18 se zúčastnil
první světové války. V r. 1919 je jmenován profe-
sorem na státním reálném gymnáziu v Klatovech.
Tam setrval až do odchodu na odpočinek 
v r. 1939.

Nezapomněl na léta mládí, prožitá ve staros-
tech o denní chléb. Odtud pochází beletristické
dílo - jeho vlastní autobiografie "Dětství obecní-
ho Pepíčka" a "Obecní Pepíček studentem", kde
pod pseudonymem Felix Blažek, ryzím jazykem
popisuje svůj osud, prodíraje se bodláčím lidské
společnosti, až k dosažení svého cíle, pomocí
pevné vůle a pracovitosti. 

Tyto knihy mají pro nás velký význam, proto-
že popisují obraz života tehdejší společnosti 
v naší Kdyni a v nedalekých Domažlicích na pře-
lomu 19. a 20. století. V prvním již zmíněném
díle popisuje tvrdou práci dělníků v kdyňské přá-
delně, mužů i žen, pracujících celoročně v lesích
revíru koutského panství i práci v nebezpečném
prostředí kdyňské sirkárny. V druhé knize popi-
suje obtíže a strasti chudého studenta v Do-
mažlicích s obrazem města z doby na sklonku
předminulého století. Ve svých knihách záměrně
mění jména lidí i názvy měst. Sám sebe nazývá
Josefem Kořánkem (odtud Pepíček), Kdyně je
Demkov, Domažlice Hrázovice, krejčí Tramba
má jméno Parma, továrník Keil Klínek, povozník

Housar je Sahourek, košíkář Matějovič má jméno
Adamovič a další.

Byl autorem beletrie pro mládež a mnoha lite-
rárně historických prací. Používal také pseudo-
nym V. Zdík. Mezi jeho práce patří články o sta-
rých Domažlicích, dějinách města i kraje v Poslu
od Čerchova, Kdyňské stráži (dávném předchůd-
ci dnešního Kdyňska) a Českém směru: Do-
mažlice před osmdesáti léty, Jak domažličtí
poslouchali vlašské kázání, Z počátku cechů 
v Domažlicích, Domažlická příjmení, Spor
domažlických cechů s řemeslníky chodských ves-
nic, Partikulární škola v Domažlicích, Z minulos-
ti řemesel a obchodu v Domažlicích a další. 
S kdyňským námětem to jsou: Lesačka, Stará
Boukalka, Demkované ve Vídni, Hovory hejtačů
po ohni, Podškarmanské historky, Chromá
Marjánka, Trampoty mistra Kobeše na Bílou
sobotu, Z minulosti Kdyně, Kdyně v životě a díle
J. Š. Baara a mnohé jiné.

Dožil se úctyhodných 94 let. Zemřel po krátké
nemoci v Karlových Varech v rodině své dcery.
Psal se 17. březen 1973. 

V Kdyňsku 1/2009 jsme se zmiňovali o rytíři
Maxmiliánu Obentrautovi, narozeném v "Černém
orlu" na náměstí a dnes o profesoru a spisovateli
Antonínu Zoglmannovi. Naše kdyňské hlavní
náměstí máme beze jména. Stálo by za úvahu 
a zamyšlení některé z těchto jmen použít, popř.
pro některou z nových ulic?            Rudolf Šlajer
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Začátkem roku byli Pocinovičtí mladí stolní tenisté v Holýšově v anketě Sportovec roku 2008
vyhlášeni jako nejlepší mládežnický oddíl Domažlického okresu. Pocinovský Sokol začátkem
února oslavil 90. výročí založení organizace a ve spolupráci s obecním úřadem připravil pro obča-
ny výstavu historických fotografií zobrazující začátky jednotlivých sportovních odvětví až po 
současnost. Výstava probíhala po celý den v kulturním domě, v podvečer se konala výroční schů-
ze, kam byli pozváni i bývalí členové Sokola. 

9. května stolní tenisté v Pocinovicích uspořádali tradiční turnaj Memoriál Josefa Marcela, kde
se zúčastnilo přes padesát hráčů z celého Plzeňského kraje a dvou oddílů z Německa. Vítězem se
stal Michal Vávra hrající za německý oddíl Nassau. 

17. května Sokol Pocinovice ve spolupráci s obecním úřadem připravily pro 40 dětí stopovač-
ku. Děti ve skupinkách po vyznačené trase plnily jednotlivé úkoly např. střelbu ze vzduchovky,
šplh po laně, házení šiškama na cíl či poznávání stromů podle listů. Každá skupinka si našla i svůj
sladký poklad. V cíli u Dobré vody si všichni opekli buřty.                                      Miroslav Jehlík

Sokol Loučim uspořádal v kostele koncert
písničkáře Jaroslava Hutky. Poslechnout si jej
přišlo 110 diváků z celého okolí. Všechny při-
vítal vikář Miroslav Kratochvíl slovy: „Před
dávnými lety si naši pradědové postavili tento
kostel, aby v něm poslouchali slovo boží. Proč
by zde ale nemohl zaznít také hlas lidu, když je
hlas boží? A tak mezi nás zvu Mistra Jaroslava
Hutku!" Dvě a půl hodiny koncertu bylo hlu-
bokým zážitkem nejen díky vkusnému reper-
toáru písničkáře, ale také vynikající akustice 
i prostředí. A tak podle hlavní organizátorky
Vladimíry Kacerovské nezůstane zřejmě u této
jediné akce. Loučimští chtějí alespoň dvakrát
do roka uspořádat v kostele vystoupení uměl-
ců, třeba  amatérských. S vhodným repertoá-
rem, samozřejmě.                    Zdeněk Huspek

Hutka v loučimském kostele

V Pocinovicích jsou aktivní Sokolové 

Profesor Antonín Zoglmann v.v.



Druhou májovou sobotu se konala hasičská
soutěž pátého okrsku v Sedlicích. Zúčastnila
se družstva mužů, žen a dětí ze všech šesti spá-
dových obcí. Po zahájení soutěže starostou
okrsku Václavem Dolejšem začaly štafety,
následovaly útoky. Přítomní se snažili fandit,
aby vyjádřili svou podporu. V odpoledních
hodinách rozhodčí vyhlásili konečné pořadí. 

První místo si odnesli již po několikáté borci
z Bořic, ženy z Hříchovic a šikovné oprechtic-
ké děti. Nejlépe z obcí reprezentovaly
Stanětice, muži, ženy a děti si odnesli ze sou-
těže druhá místa a ještě navíc tato obec získa-
la putovní pohár, který opět věnoval Václav
Kastl z Hradiště za nejvíce postavených druž-
stev v soutěži. 

Je třeba poděkovat za přípravu soutěže hlav-
ně pořadatelům a zastupiteli obce Josefu
Fronkovi, kteří připravili nejen prostory pro
soutěžící a zajistili občerstvení, ale i pro divá-
ky pěkné zpestření s neobvyklou podívanou 
a jedinečným zážitkem.   Hanka Hoffmannová

Borci z Bořic se zabydleli na prvním místě

V podání kapely Mikeška z Domova pro
osoby se zdravotním postižením Bystřice nad
Úhlavou společně s Dechovým orchestrem
mladých a mažoretkami ze ZUŠ F. Chopina v
Mariánských lázních na Lázeňské kolonádě
byl zahájen 18. května Festival porozumění.
Díky dobré spolupráci s Domovem pro osoby
se zdravotním postižením PRAMEN,
Mnichov u Mariánských lázní, mají možnost
naši uživatelé ukázat své schopnosti i za hrani-
cemi regionu. Děkujeme.   Kateřina Šimková, 

ředitelka  Domova pro OSZP Bystřice 

Kapela
z Bystřice
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Informace
pro občany

Od 1. července 2009 budou mít občané
Černíkova možnost i na našem úřadě vyu-
žívat služby CzechPointu, tj. možnosti zís-
kávání výpisů ze všech registrů. 

Jaroslav Šlachta, starosta obce

Krátce:
V Běhařově získali státní dotaci na výstroj pro zásahovou jednotku hasičského sboru, na kabá-  
ty, kalhoty a boty v počtu pěti kusů. Dále obdržel sbor od obce osm zásahových přileb.



Dobrovolní hasiči z Pocinovic uspořádali 24. května kvalitní soutěž v požárním sportu okrsku
č. 10, Pocinovice. Ze vzorně upraveného hřiště na pozadí panoráma Šumavy, si zároveň odnesli 
i všechna prvenství. Pravidelně se zúčastňuje také SDH Smržovice (na snímku). Vítězem mužů do
35 let se stal Petr Ponocný z Pocinovic.  Ve štafetách pak bylo pořadí: 1. Pocinovice, 2. Ch. Lhota,
3. Libkov, 4. Loučim. Soutěž jednotlivců na 100 metrů překážek: 1. Zdeněk Jírovec, 2. Petr
Formánek, 3. Petr Paliár, 4. Jaroslav Majer, 5. Štěpán Pavlík.                                                       (zh)

Smržovice na pozadí Šumavy

Celoroční hra Plamen se skládá ze šesti disciplín - branný závod, požární útok, štafeta dvojic,
štafeta 4 x 60 m, útok CTIF a štafeta CTIF. Soutěží se v kategorii mladší (do 10ti let) a v katego-
rii starší. Soutěžní rok začíná 1. září a končí 30. června následujícího roku.

Umístění v jednotlivých disciplínách se sčítají a družstvo s nejnižším počtem těchto "tr. bodů"
se stává okresním mistrem a postupuje do oblastní soutěže jako reprezentant okresu. Na domaž-
lickém okrese se dvě disciplíny konaly na podzim v Luženicích (branný závod a útok CTIF) 
a zbylé čtyři v sobotu v Domažlicích na stadionu gymnázia. Celkově bylo přihlášeno 13 družstev,
devět ve starší kat. a čtyři v mladší. 

V kategorii starších vedla po podzimní části Chodská Lhota s dvěma prvními místy před
Meclovem, Domažlicemi, Mrákovem a Kolovčí (všechna měla shodný počet sedmi bodů).
Nakonec v sobotu Chodská Lhota celkové prvenství udržela a poměrně jednoznačně se stala mist-
rem okresu s celkovými 7 trestnými body, kdy pouze ve štafetě CTIF zaváhala a skončila druhá.
Celkově 2. místo se šestnácti tr. body obsadil Meclov a třetí příčku v okrese pak družstvo 
z Domažlic s 25 tr. body. Následoval Mrákov také s 25 tr. body a Koloveč s 27. Poslední devátou
příčku obsadil nováček ze Spáňova s 66 tr. body. 

Oblastní kolo se bude tento rok konat v Plané u M. Lázní ve dnech 5. - 7. 6. za účasti všech vítě-
zů okresních kol z Plzeňského a Karlovarského kraje. Chodská Lhota pojede hájit náš okres ve
stejném složení jako v okresním kole, doplní však družstvo o jednoho závodníka z Meclova.

Jako nepovinná disciplína proběhl závod jednotlivců na 60 m překážek, kde si jednotliví závod-
níci mohli "vyběhat" výkonnostní třídy. 

Vítěz v chlapecké kategorii byl Miroslav Žáček z Meclova časem 14,94 a v dívčí kategorii
Gabriela Wiesnerová z Chodské Lhoty časem 16,47.                                               Josef Tvardík

Celoroční hra Plamen vrcholí

Znak pro svou obec vybírají v Koutě na
Šumavě. Jedná se o zvolení symbolu, který
bude občany provázet několik staletí, a tak jde
podle starosty Václava Dufka o rozhodnutí
velmi zodpovědné. 

Někdy je složité i odvolání na historii. Erb
zakládajícího rodu Gutštejnů totiž nese černé
jelení paroží, které se objevilo i v první vari-
antě koutského znaku. „Návrh, který jsme
nechali zpracovat, se některým ze zastupitelů
nelíbil, protože zobrazuje parohy. Koutským
by se prý mohlo říkat paroháči," vysvětluje
úskalí volby starosta. 

Kout na Šumavě už oslovil několik heraldi-
ků. Vznikly tak další návrhy. Jeden například
zobrazuje draka, symbol svatého Jiřího, a část
znaku hraběcí rodiny Stadionů, jež se zaslou-
žila o největší rozmach obce. S nesouhlasem
se setkal nákres s hlavou psa, který by podo-
bou s chodským erbem mohl Kout nesprávně
zařadit k Chodsku. Konečné rozhodnutí musí
být přijatelné pro odborníky i občany a mělo
by padnout do konce roku.      Sylva Heidlerová

Nový pietní kříž s ukřižovaným Ježíšem ve
středu hřbitova ve Staněticích je výsledkem
práce tří místních řemeslníků. 

Dřevo obstaral a tesařskou práci provedl
Pavel Decker z Radonic, o vzhled se postaral
štětec v rukách malíře Františka Halíka z Bořic
a konečnou fázi díla pak doladili místní klem-
píři Pavel Tomášek s Markem Minárikem. 

Nedávno vybudované pietní zastavení je
první změnou smutečního místa, pro které
obecní úřad Zahořany připravuje postupnou
rekonstrukci.  Hanka Hoffmannová

Hřbitov
v rukou řemeslníků

Dřevěný kříž je společným dílem místních
odborníků. Na snímku ho dokončují zleva:
klempíř Pavel Tomášek a tesař Marek Minárik.

Znak připomene
šlechtickou minulost obce
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Neděle  19. 7.
Eschlkam:    7:00   Procesí k svaté Anně 
Tanaberk: 10:00    německá mše
Tanaberk: vystoupení hudebních souborů  
Pondělí  20. 7.
Všeruby: od 15:00 Česko-bavorské sportovní
odpoledne - utkání sportovních oddílů 
s následným občerstvením a grilováním 
Úterý  21. 7. 
Eschlkam: 20:00 Autobusový výlet na Česko-
bavorské setkání muzikantů v Eschlkamu 
v hotelu Gasthof zur Post. Odjezd ze Kdyně
19:00 a Všerub 19:15, rezervace tel: 728 771
350, Email: tanaberk@centrum.cz
Středa 22. 7. 
Kdyně/Všeruby, cyklistický výlet na bavor-
skou stranu, 30 km - sraz u autob. zastávky ve
Kdyni v 8:30, ve Všerubech v 9:00
Čtvrtek 23. 7. 
Domažlice/Kdyně/Všeruby: Autobusový
výlet: na Velký Javor a Velké Javorové jezero
(200 Kč), sraz u autob. zastávky v
Domažlicích 7:00, Kdyni 7:30, Všerubech
8:00, jízdenky nutno rezervovat tel: 728 771
350, Email: tanaberk@centrum.cz.
Pátek 24. 7.
Tanaberk: 20:00 - 22:00 Koncert Pangea
Beatles Revival (vstupné 200 Kč), slavnostní
otevření lesního altánu, Vstupenky: Kino
Kdyně; Email: tanaberk@centrum.cz,

Sobota 25. 7.
Tanaberk: Letní slavnost. vystoupení hudeb-
ních souborů, občerstvení v pivním stanu,
koláče, balónky, stánky, pouť - autobusová
doprava z okolních vesnic
Tanaberk: 18:00 Pouťová zábava (Vstupné
100 Kč), kapela Hájenka, občerstvení v pivním
stanu, autobusová doprava zdarma (trasa:
Hájek-Všeruby-Pomezí-Hyršov-Nová Ves-
Brnířov-Kdyně-Prapořiště-Tanaberk (odjezd 
v 17 h, návrat ve 23 h)
Neděle 26. 7.
Tanaberk: Anenská pouť
14:00  Poutní mše svatá - vystoupení hudeb-
ních souborů, pivní stan. 

Česko -
bavorský týden

POCINOVICE OPEN CUP 2009
Blíží se 1. ročník turnaje v malé kopané a

odbíjené o pohár starosty obce Pocinovice.
Vydali jsme se za Františkem Radou, zastupi-
telem obce a členem rady TJ Sokol Pocinovice
pro několik bližších informací.

Kde a kdy vznikla myšlenka uspořádat
Pocinovice Open cup?  

Už loni na podzim při pravidelných pora-
dách TJ Sokol Pocinovice. Původně jsme chtě-
li uspořádat celý kulturně sportovní víkend, ale
na to jsme si hned netroufli. Takže jsme začali
jedním sportovním dnem. Požádali jsme obec
o pomoc a ta nám vyšla vstříc.

V jakých sportovních odvětvích se bude
klání odehrávat?

Připravili jsme dva turnaje. Turnaj v malé
kopané a volejbalový turnaj. Na malou kopa-
nou rozdělíme klasické hřiště na 3 malá a na
volejbal připravujeme celkem 4 hřiště.
Řídí se turnaj nějakými zvláštními pravi-

dly, nebo se přikláníte k obecně závazným
pro daný sport?

Budeme hrát podle platných pravidel. S vý-
jimkou času, který přizpůsobíme kapacitám.
Detailní informace o pravidlech i o přihláškách
je možné získat na www.pocinovice.cz . 

Jak a kým je sportovní den financován?
Sportovní den bude financován obcí Po-

cinovice, ale máme již přiznánu dotaci 

z Evropského fondu pro regionální rozvoj ve
výši 85%. Využili jsme tak našeho partnerství
s německou obcí Schwarzach, kterou beztak
na podobné akce zveme. Samozřejmě se akce
neobejde bez našich sponzorů.

Bude pohár putovní? Tedy chystáte
vytvořit Pocinovice Open Cupu tradici?

S putovními poháry nemáme dobré zkuše-
nosti. Přesto bychom rádi z této akce tradici
udělali. Takže poháry budou, jak doufám,
každý rok nové. 

Můžete prozradit, jak bude pohár staros-
ty vypadat?

Opravdu nemohu. To je věcí pana starosty.
Bude udělena pouze hlavní cena?
První tři místa budou určitě oceněna poháry.

Co se týká ostatních účastníků, budeme se sna-
žit, aby nikdo zkrátka nepřišel. Doufám ale, že
dostatečnou odměnou bude už to, že si každý,
kdo jen trochu chce, užije příjemný sportovní
den a radost ze hry.

Připravujete k akci nějaký program?
Na večer taneční zábavu na parketu hned

vedle hřiště s živou kapelou. Ostatní program
teprve tvoříme, takže se nechte překvapit.

Jakou očekáváte účast?
Jsme připraveni na 20 družstev v obou tur-

najích. To by znamenalo přes dvě stě sportov-
ců, plus minimálně stejný počet diváků a lidí,
kteří se přijdou bavit.

Pakliže je program až do ranních hodin,
mohou zde případní zájemci přenocovat?

Ano, možnosti budou hned dvě. Na hřišti
bude postaven velký stan, kde bude přes den
občerstvení  a šatny hráčů. Další možnost je
přenocovat v místní tělocvičně. 

Simona Vroblová Váchalová.

V Mysliveckém sdružení Koráb Kdyně nejsou jen myslivci, kteří si chodí s flintičkou přes rame-
no na čekanou a zastřílet si, ale záleží jim také na tom, aby měli svoji honitbu čistou a plnou zdra-
vé zvěře, která nestrádá. V dubnu se členové sdružení domluvili s městským úřadem ve Kdyni,
konkrétně se starostou Janem Löffelmannem, na pomoci při čištění své honitby od Hájovny až po
Vejpřahy. Myslivci tuto trasu opravdu poctivě uklidili, nevyjímaje příkopů a strání. S údivem se
zastavovali nad některými nálezy: televize, sporák, různé pneumatiky, běžný domácí odpad, což
patří buď do popelnice nebo sběrného dvora. Po ukončení odvezli dva plné kontejnery, které
nechal přistavit a následně také odvézt Městský úřad ve Kdyni, za což mu sdružení touto cestou
chce vyjádřit velký dík.                                Zastupitelka OU Zahořany, Hanka Hoffmannová

Velikonoční tradice ctili  ve Staněticích. 
Na Bílou sobotu kluci po dvoudenním drká-

ní dostávají za svoji obchůzku po vesnici
odměnu od místních obyvatel. 

Jsou to většinou vajíčka, různé sladkosti 
a k tomu dostávají nějakou tu korunku. Na
obrázku nejstarší občanka Stanětic prababička,
babička paní Božena Wendlová, když dětem
přispívala do košíčku.       Hoffmannová Hana

Na Bílou sobotu

Do 15. ročníku se v kraji přihlásilo devate-
náct obcí, které splňují základní kritéria: jsou
obcemi vesnického charakteru, mají maximál-
ně 5 250 obyvatel a zpracovaný vlastní strate-
gický dokument rozvoje obce, obnovy vesnice
nebo územního obvodu.  Jmenovitě se o titul
ucházejí: Černíkov, Dešenice, Hamry,
Plánice, Srní (okres Klatovy), Dolní Lukavice,
Kbel, Ždírec (okres Plzeň-jih), Dobříč,
Druzstová, Horní Bělá, Pláně, Výrov (okres
Plzeň-sever), Břasy, Němčovice, Zvíkovec
(okres Rokycany), Broumov, Kostelec,
Rozvadov (okres Tachov).  Slavnostní vyhlá-
šení krajských kol proběhnou v létě, ocenění
postupujících obcí na celostátní úrovni v říjnu. 

Vesnice roku
Plzeňského kraje 

Myslivci uklidili pod Korábem
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ČERVEN:

6. 6.  Kout na Šumavě, Koutský zámek,
8.50 hod., 3. ročník volejbalového turnaje smí-
šených družstev amatérů o pohár koutského
zámku a hraběte Stadion - Thannhausenu (vel-
kého fandy volejbalu), občerstvení, hodnotné
ceny pro všechny zúčastněné týmy, originální
diplomy, oběd, startovné 600 Kč, přihlášky:
hanusek@tiscali.cz

6. 6.  Mrákov, Kulturní dům, 16.00
hod., Malá Hyjta, vystoupení dětského soubo-
ru Mráček k 20. výročí založení Mráčku

10. 6.  Kdyně, Synagoga, 17.00 hod.,
Třídní besídka pěveckého oddělení ZUŠ pod
vedením Mgr. Květy Majerové

11. 6. Kdyně, Synagoga, 18.00 hod.,
Kytarový koncert Milady Karez, Vstup 60 Kč

12. 6.  Kdyně, Muzeum příhraničí,
14.30 hod., Setkání pamětníků, setkání bude
zaměřeno na Americkou ulici

13. 6.  Bořice, Setkání rodáků
do 15. 6., Kdyně, Muzeum příhraničí,

Výstava podvodních fotografií potápěče
Michala Cihláře

16. 6. Kdyně, Synagoga, 17.00 hod.,
přehrávky žáků ZUŠ pod vedením Paed.Dr.
Zdeňky Augustové

16. 6. - 6. 7.  Kdyně, Muzeum příhrani-
čí,  Výstava ke 140. výročí Sokola ve Kdyni,
dobová fotografie, plakáty, kroje, sokolský
prapor a jiné zajímavosti 

18. 6.  Kdyně, Synagoga, 17.30 hod.,
Koncert žáků ZUŠ Kdyně pod vedením učite-
le Josefa Tikala

19. 6. - 20. 6. Kdyně, Na kole z Čech do
Bavor, zahájení turistické sezóny na Kdyňsku

19. 6. Pocinovice, Parket na hřišti,
21.00 hod., koncert skupiny Kabát revival

20. 6.  Libkov, fotbalové hřiště, 20.00
hod., Fotbalový turnaj

23. 6. Kdyně, Synagoga, 18.00 hod., Od
Bacha k Mozartovi, koncert žáků ZUŠ Kdyně

V 27. 6. Černíkov, areál koupaliště
Úžlebec, od 14. 00 hod., Dětské odpoledne,
sportovní a zábavní soutěže, vystoupení cow-
boye Jimmiho - ukázka, co umí kůň a správný
cowboy, opékání prasete, občerstvení, večer -
ohňostroj na počest letošních prázdnin

27. 6. Chodská Lhota, areál Lomeček,
19. 00 hod., Koncert skupiny Vodáci

27. 6.  Pocinovice, kurty a hrací plochy
areálu Sokola Pocinovice, od 8.00 hod.,
Sportovní den o pohár starosty obce, turnaj
v malé kopané a volejbalový turnaj smíšenek,
zajištěno občerstvení, večerní taneční zábava
za doprovodu skupiny Pelíškové

27. 6. Kdyně, přírodní amfiteátr 
pod hradem Rýzmberk, 15.03 hod., 24.
Rýzmberský hradní guláš, tradiční přehlídka
folkové, trampské, country a jiné hudby. Letos
vystoupí: Dýně, Roháči, Poletíme?, P.R.S.T.
Band, P. Jíšová, A. Frauenberg, Hradišťan

ČERVENEC:

1. 7 - 31. 7. Kdyně,  Synagoga, "Cesty"
výstava prací žáků výtvarného oboru ZUŠ
Kdyně 

4. 7.  Běhařov, hřiště, 9.00, Nohejbalový
turnaj o pohár starosty obce s tradičním gri-
lováním selete

5. 7. Běhařov, kostel v Běhařově, 14.00,
P. Petr Jandera,  Pouťová mše a posezení na
návsi u pítka, kde jako každoročně čepujeme
12 stupňové plzeňské pivo

9. 7. Kdyně, Muzeum příhraničí, 17.30,
Vernisáž k výstavě Kornelie Němečkové,
Slavnostní zahájení výstavy "Veselé obrázky"
uvede Marta Zemanová

11. 7. Chodská Lhota, areál Lomeček,
19.00 hod., Koncert skupiny Klasik

11. 7. Libkov, Na návsi, 17.00 hod.,
Závod v couvání traktorů s vlekem o putovní
pohár starosty obce. Celkem 450 metrů je  po
asfaltu, kromě poháru jsou pro všechny (!)
soutěžící připraveny ceny. Odpoledne zábava
na plovoucím parketu, country skupina Psanec
Kid & spol. Kvalitní občerstvení. Přihlášky na
tel. č. 724 029 645.  

11. 7. Pocinovice, fotbalový turnaj
Memoriál Josefa Veseláka

12. 7. Kdyně, Náměstí, 17.00 hod., Léto
s dechovou hudbou, Dechová hudba Oty
Hellera

15. 7. Kdyně, Muzeum příhraničí,
17.30 hod., Křest nové knihy Marie
Korandové, Všerubský doktor se vrací, beseda
s autorkou, autogramiáda

18. 7. Chodská Lhota, hřiště, 110 výro-
čí SDH Chodská Lhota, slavnostní odpoledne
na hřišti, atrakce pro děti, sportovní program,
kladení věnce u pomníku padlých - doprováze-
no mažoretkami, večer zábava ve stanu.

19. 7. - 26. 7. Všeruby, Tanaberk,
Česko-Bavorský týden

25. 7. , Pocinovice, Parket na hřišti, od
21.00 hod., Pouťová zábava, k tanci a posle-
chu zahraje skupina Orion

25. 7. Všeruby, autobusová zastávka ve
Všerubech, Všerubský železný muž, triatlon
500 m plavání, 25 km kolo, 5 km běh, cíl 
v Maxově. Po vyhlášení výsledků je zajištěno
malé občerstvení a posezení s hudbou. Bližší
informace na zdenymusil@seznam.cz, nebo
tel.: 723 335 566.

26. 7.  Kdyně, Náměstí, 17.00 hod., léto
s dechovou hudbou, Horalka

SRPEN:
1. 8. Chodská Lhota, hřiště, 9.00 hod.,

Turnaj starých gard, fotbalový turnaj
8. 8. Chodská Lhota, areál Lomeček,

15.00 hod., Setkání amatérských umělců
8. 8.  Koloveč, Přemílání bab v divu-

tvorném mlýně, viz. str. 6

Uklidili koupaliště

Hasiči ze Stanětic se ve svém volnu domlu-
vili na každoroční údržbě místního koupaliště.
Na jaře je nutné vyčistit jej i od nečistot neu-
kázněných návštěvníků. Než aby kousek
popošli k odpadkovému koši, háží odpad
kolem sebe a do vody. Velký dík patří několi-
ka dobrovolníkům.          Hanka Hoffmannová

ČERVEN

2.-3. 20:00 Báječný svět Shopaholiků
(USA) 

5.-6. 17:00 Monstra vs vetřelci (USA) 
9.-10. 20:00 S.S.D. spojení nenavázáno 

(Rusko) 
12.-13. 17:00 Na půdě aneb kdo má 

dneska narozeniny? (ČR)
16.-17. 20:00 Proměny (ČR) 
19.-20. 20:00 Andělé a démoni (USA) 
23.-24. 20:00 Terminátor Salvation 

(USA, Německo, GB)
26.      20:00 Líbáš jako bůh (ČR) 
30.      20:00 Rychlý a zběsilý (USA)
ČERVENEC

1.         20:00 Rychlí a zběsilí (USA) 
3. - 4.   20:00 Krvavý Valentýn (USA)
7. - 8.   20:00 Znovu 17 (USA) 
10.-11.  20.00 Transformers: Pomsta 

poražených (USA)
14.-15. 20:00 Muž a jeho pes  (FR,IT)
17.-18.  20:00 Nedodržený slib (SR)

OD 21.7. DO 8.8. 2009   D O V O L E N Á

SRPEN
11.-12. 20:00 Jménem krále (ČR)
14.-15.  20:00   Noc v muzeu 2 

(USA, Kanada)
18.-19.  20:00 Případ nevěrné Kláry 

(ČR)
21.-22.  20.00 Startrek (USA)
25.-26.  20:00 T.M.A. (ČR)
28.-29. 20:00 Andělé a démoni (USA)



Stavba bazénu ve Kdyni úspěšně pokračuje
trhu a získávalo zkušenosti z jiných míst.
"Navštívili jsme bazény postavené v posled-
ních letech a snažili se zjistit, co je pro
návštěvníky nejatraktivnější," doplňuje staros-
ta Jan Löffelmann. Nejen místní občané, ale 
i turisté se mohou tedy těšit na Laconium -
parní lázeň, Osmánská turecká lázeň, dále pak
bude k dispozici sauna. Centrum bude přitažli-
vé samozřejmě i pro děti, kterým je určený
bazén na ploše třiceti metrů čtverečních 
ve tvaru lodi se širokou skluzavkou a perličko-
vá koupel.

Město se zavázalo v případě nutnosti hradit
ztráty z provozu. „Chceme být tedy maximál-
ně efektivní, vlastní stavba je v místě bývalé
čističky odpadních vod, kde jsme využili
původní inženýrské sítě, budeme mít i vodo-
jem pro bazénové vody s vlastním vrtem,
napojen i na teplovodní centrální výtopnu 
ve vlastnictví města. Využijeme vytápění 
z odpadního tepla a solárních panelů," 
upřesňuje kdyňský starosta.

Novinkou by mělo být zavedení systému
REDO, který pracuje na principu membránové
elektrolýzy. V podstatě to znamená odstranění
odéru chloru v okolí bazénu i v těsné blízkosti
vody.                                    Sylva Heidlerová

Výstavba Centra vodní zábavy pokračuje 
ve Kdyni. Práce postupují den za dnem 
a zahájení zkušebního provozu je stanoveno na 
30. dubna 2010. 

"S jistotou jde o největší investiční akci,
jejíž úspěšné zvládnutí významně posune úro-
veň nabízených služeb na celém Kdyňsku.
Předcházela přípravná jednání včetně drob-
ných úprav projektu tak, aby výsledná cena 
i provozní náklady nepřevyšovaly možnosti
města. Jdeme do projektu velmi náročného na
plnění všech možných ukazatelů. Není praktic-
ky možné podle podmínek smlouvy o získání
dotace z Evropské unie zpozdit ukončení stav-
by byť o jeden jediný den," vysvětluje místos-
tarosta Vladislav Vilímec. 

Potřeba krytého bazénu vycházela ze závěrů
komunitního plánování a pak i z aktualizované
strategie mikroregionu Kdyňsko. Občané
zatím musí za obdobnými službami dojíždět
do sousedního Německa a Horažďovic.

Základem bude krytý bazén se třemi dráha-
mi o délce 25 metrů. Dráhy jsou oddělené od
vodních atrakcí, tak aby nerušily plynulost 
plavání. Návštěvníci si z nabídky relaxačních
služeb vyberou masážní trysky v sedačkové 
i lehátkové úpravě, perličkové masáže, 
65 metrů dlouhý tobogán s vlastním dojezdem,
podvodní houpačku či Whirpool.

Jakmile se o výstavbě začalo reálně uvažo-
vat, vedení radnice začalo sledovat nabídku na

Den Země se slaví v dubnu. Ke gratulantům
se připojili i žáci Základní školy Kdyně. Pro
žáky 2. - 5. ročníku byla připravena společnos-
tí EKO-KOM ekologická výstava s přednáš-
kou. Velmi atraktivní formou si všichni zopa-
kovali způsoby třídění odpadu a jeho recykla-
ci. Žáky zaujalo obří domino s ekologickou
tematikou, při jehož skládání si prověřili
schopnost spolupráce ve skupinách.

Kromě výstavy si připomněli Den Země se
svými třídními učiteli. Každý ročník měl při-
praven svůj originální program. Prvňáčci vyu-
žili tento den ke čtení a povídání o žabičkách.
Odměnou jim byla vycházka na Hájovnu, kde
si prohlédli "žabí stezku" a konečně tak roz-
luštili tajemství plechové ohrady v blízkosti
silnice. Ještě odpoledne se tam někteří plni
dojmů vydali s rodiči. Žáci druhého a třetího
ročníku si zopakovali znalosti o přírodě při
vyplňování připravených pracovních listů z
českého jazyka, matematiky a prvouky. Čtvr-
ťáci se kromě řešení zajímavých úkolů z jed-
notlivých předmětů a odpovídání na kvízové
otázky věnovali především výrobě ručního
papíru. Všem se podařilo kousek papíru vyro-
bit a vyzkoušet si tak na vlastní kůži správný
postup při jeho recyklaci.  Žáci pátého ročníku
se věnovali přípravě referátů zaměřených na
ochranu životního prostředí. Nevšedním  zážit-
kem pro ně byla návštěva místní čistírny
odpadních vod. Do té doby si asi jen těžko
představovali, kam odpadová voda mizí.

ZŠ Kdyně

Základní škola Mrákov si 8. dubna podruhé připomněla Den zdraví s VZP formou celoškolní-
ho projektu. Pro žáky i učitele byl připraven zajímavý program. Zúčastnili se přednášky paní
Hruškové, členky Místní skupiny českého červeného kříže Tlumačov o zdravém životním stylu.
Přednáška probíhala za aktivní spolupráce s posluchači, z nichž někteří si v závěru mohli praktic-
ky vyzkoušet poskytnutí první pomoci.

Dalším bodem programu byla přednáška příslušníků Cizinecké policie o drogové problematice
a její prevenci. Nejvíce pozornosti si získal pes, který ve třídě před zraky žáků našel předem scho-
vaný balíček drogy. 

Programovým vyvrcholením byl běh na vrch Vrchovo, jehož se zúčastnili všichni ve škole pří-
tomní žáci a většina pedagogů. Délka trasy byla 2 kilometry a převýšení 110 metrů. Všichni běžci
i chodci trasu úspěšně zdolali. Jako první na Vrchovo doběhl Pavel Vondraš z 5. třídy a nejlepší
dívkou byla Nikola Rubášová taktéž žákyně 5. třídy. 

Po návratu do školy dostali všichni zdravou odměnu a nejlepší obdrží i věcné ceny od
Všeobecné zdravotní pojišťovny. I počasí, které bylo zejména pro poslední aktivitu velmi důleži-
té, nám přálo, a tak jsme celý den prožili v příjemné náladě.                                      ZŠ Mrákov

Den zdraví v MrákověDen Země ve Kdyni
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Starosta Kdyně Jan Löffelmann dochází na
staveniště krytého bazénu velmi často.
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Jak na Kdyňsku slaví máj

Na svatého Jiří je pouť v Koutě na Šumavě. Letos počasí vyšlo.

Oslavy osvobození ve Kdyni i letos probíhaly ve společnosti hostů z ame-
rického velvyslanectví: majora Graiga Normanda, Michaela Sullivana 
a Josepha Pulida.  Jsou ve Kdyni vřele vítáni a i oni sami si své účasti váží.
Je to cítit z upřímného projevu a zájmu o dění ve městě a dotvrzují to i slova,
kterými většinou česky pozdraví slavnostní shromáždění. 

Loučimská děvčata připevňují na májku pentle.
Stránku připravila Sylva Heidlerová

Stanětice hlídaly do ránaPouťové hodování v Koutě

Chodská Bůta zaplnila Lomeček

Půvabný máj v Loučimi

Koloveč opékala v Cihelně

Kdyně opět vítala Američany

V Kolovči bylo letos poprvé pečené prasátko. Obstarával ho nejstarší člen
kynologického klubu, pan Čejka, který se od ranních hodin plně věnoval
gurmánským přípravám.

Ve Staněticích stavěly celé rodiny. Děti, tatínkové a dědové. 

Letošního pochodu Chodská Bůta se zúčastnilo 453 turistů, dvacet
kilometrů na kole pak ujelo dalších 83 cyklistů. V Lomečku  hrál
Psanec Kid & spol., klobásy chutnaly, pivo teklo a z deštivého dopo-
ledne se vyklubal slunečný den.                                                    (zh)


